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PROTOKÓŁ Nr  47/2023 
posiedzenia Komisji Rozwoju Powiatu,  

Rolnictwa i Ochrony Środowiska  
które odbyło się 10 sierpnia  2023 roku, godz. 13.00 

 
Przewodnicząca Komisji           -  Agnieszka Pasek  
Protokolant                                 -  Alicja Dąbrowska 
 
 
Przewodnicząca Komisji dokonała otwarcia posiedzenia, w którym uczestniczyło 7 radnych 
na ogólną liczbę 7, oraz zaproszeni goście (listy obecności radnych i zaproszonych gości są 
dołączone do protokołu).  
W posiedzeniu uczestniczył także Przewodniczący Rady Krzysztof Murawski.  
 
Uwag do porządku nie zgłoszono.  
 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie i przedstawiał się następująco: 
 

1. Zaopiniowanie sprawozdań z działań podejmowanych w roku 2022 na terenie powiatu 
radomskiego przez Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie Nadzory Wodne 
w: Białobrzegach, Iłży, Kozienicach, Przysusze, Radomiu, Szydłowcu i Zwoleniu. 
 

2. Sprawy różne. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 1 porządku obrad – Zaopiniowanie sprawozdań z działań 
podejmowanych w roku 2022 na terenie powiatu radomskiego przez Państwowe 
Gospodarstwo Wodne Wody Polskie Nadzory Wodne w: Białobrzegach, Iłży, Kozienicach, 
Przysusze, Radomiu, Szydłowcu i Zwoleniu. 
 
Kierownik Nadzoru Wodnego w Radomiu Polskiego Gospodarstwa Wodnego Wody 
Polskie Rafał Zwierzchowski poinformował, że w ubiegłym roku zrealizowali dwa zadania. 
Jedno było na terenie powiatu radomskiego rozbiórka tam bobrowych i zatorów na Kanale 
Osowie Lisów a drugie zadanie było w powiecie białobrzeskim - utrzymanie rzeki Tymianki 
na ponad 15 km. Poinformował, że co roku mają zgłoszenia mieszkańców związane z bobrami, 
od sierpnia uzgadniają na zgłoszenia wodno – prawne przydomowe oczyszczalnie ścieków. Jest 
wiele wniosków, zajmuje to im bardzo dużo czasu. Następnie poprosił o zadawanie pytań.  
 
Radna Teodozja Bień zapytała dlaczego w powiecie radomskim tak długo czeka się na 
pozwolenia wodno – prawne jeżeli chodzi o budowę dróg. 
 
Kierownik Nadzoru Wodnego w Radomiu Polskiego Gospodarstwa Wodnego Wody 
Polskie Rafał Zwierzchowski stwierdził, że to nie jest pytanie do niego. Nadzór Wodny 
rozpatruje zgłoszenia wodno – prawne. Natomiast pozwolenia wodno – prawne jest to 
kompetencja Zarządu Zlewni w Radomiu. Następnie wyjaśnił jak to się odbywa. Wpływa jakiś 
projekt o przebudowie drogi do Nadzoru Wodnego. Nadzór opiniuje go czy droga koliduje z 
rzeką, czy są rowy, czy teren jest zmeliorowany. I ta opinia trafia do Zarządu Zlewni, który 
dalej sprawę prowadzi i wydaje decyzję. Czas na wydanie decyzji jest od nich niezależny.  
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Radny Marian Wikło zapytał o bezodpływowe zbiorniki wodne. Czy na terenie gdzie jest 
drenaż można taki zbiornik zrobić.  
 
Kierownik Nadzoru Wodnego w Radomiu Polskiego Gospodarstwa Wodnego Wody 
Polskie Rafał Zwierzchowski wyjaśnił, że tam gdzie jest drenaż wykonany nie można 
wykopać stawu, bo najpierw należałoby zrobić zagospodarowanie terenu, czyli przebudowa 
drenażu i dopiero kopanie stawu, ale przebudowa drenażu wiąże się z uzyskaniem pozwolenia 
wodno – prawnego. Większość stawów bezodpływowych jest do 1.000 m2 na terenach 
pozaewidencyjnych.  
 
Radny Marian Wikło zapytał, czy wspólnota gruntowa, która ma zarząd, ustalone udziały 
może również wystąpić. 
 
Kierownik Nadzoru Wodnego w Radomiu Polskiego Gospodarstwa Wodnego Wody 
Polskie Rafał Zwierzchowski odpowiedział, że może wystąpić. Ustawa mówi, że do 5.000m2 
można wykopać staw na zgłoszenie wodno-prawne. Oczywiście staw, który jest stawem 
bezodpływowym.  
 
Radny Marian Wikło zapytał, czy można nie zgłaszać i jakieś oczko wykopać.    
 
Kierownik Nadzoru Wodnego w Radomiu Polskiego Gospodarstwa Wodnego Wody 
Polskie Rafał Zwierzchowski wyjaśnił, że oczka wodne, które zasilane są wodą z wodociągów 
ich nie interesują.  
 
Radna Teodozja Bień zapytała, o związek nadzorów wodnych z zarządem zlewni.  
 
Kierownik Nadzoru Wodnego w Radomiu Polskiego Gospodarstwa Wodnego Wody 
Polskie Rafał Zwierzchowski wyjaśnił, że nadzory wodne rozpatrują zgłoszenia wodno – 
prawne, np. ktoś chce wykopać staw do 1.000m2, który nie ma poboru ani odpływu wody. 
Natomiast jakby ktoś chciał kopać staw do 1.000m2 ale pobór byłby z rowu lub z rzeki to wtedy 
należy wystąpić do Zarządu Zlewni, który wyda decyzję wodno-prawną. 
 
Radny Marek Jarosz szkoda, że nie dowie się dlaczego na Iłżance jest tak a nie inaczej, bo 
nie ma nikogo z Nadzoru Wodnego w Iłży. Iłżankę należałoby trochę przeczyścić od Iłży w 
górę w stronę Mirowa. 
 
Kierownik Nadzoru Wodnego w Radomiu Polskiego Gospodarstwa Wodnego Wody 
Polskie Rafał Zwierzchowski poinformował, że zapyta się o to kierowniczki z Iłży.  
 
Radna Teodozja Bień zapytała o odwodnienie dróg krajowych. Czy przy opiniowaniu biorą 
pod uwagę gdzie woda popłynie z tego zbiornika.    
 
Kierownik Nadzoru Wodnego w Radomiu Polskiego Gospodarstwa Wodnego Wody 
Polskie Rafał Zwierzchowski wyjaśnił, że jest ono na pozwolenie wodno – prawne. Nadzory 
tylko opiniują. Natomiast co do odpływu to wszystko zależy od tego jak projektant 
zaprojektował.  
 
Radna Teodozja Bień zapytała, czy na tym etapie mogą żądać aby wykonawca od dróg 
krajowych, oczyszczał rów odprowadzający wodę z drogi krajowej. 
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Kierownik Nadzoru Wodnego w Radomiu Polskiego Gospodarstwa Wodnego Wody 
Polskie Rafał Zwierzchowski stwierdził, że wie, o którym rowie mówi radna. Jest to rów, 
który wpada do Radomki. Stwierdził, że nie ma decyzji, którą zapewne wydał Wojewódzki 
Zarząd Melioracji. Nie wie jaki był zapis w decyzji.  No bo zgodnie z zapisem jeżeli zrzut wody 
idzie z drogi do rowu to powinni konserwować jakiś odcinek tego rowu. Poinformował, że 
szukał kiedyś tej decyzji, ale nie może jej znaleźć.   
 
Radny Marek Janeczek poruszył sprawę czyszczenia Zagożdżonki w Pionkach.  
 
Kierownik Nadzoru Wodnego w Radomiu Polskiego Gospodarstwa Wodnego Wody 
Polskie Rafał Zwierzchowski stwierdził, że w zeszłym roku Zagożdzonka była koszona.  
Natomiast nie wie jak jest w mieście. Bo może być tak, że miasto Pionki w swoich graniach 
utrzymuje rzekę.    
 
Po przeprawionej dyskusji radni pozytywnie jednogłośnie zaopiniowali sprawozdania z działań 
podejmowanych w roku 2022 na terenie powiatu radomskiego przez Państwowe Gospodarstwo 
Wodne Wody Polskie Nadzory Wodne w: Białobrzegach, Iłży, Kozienicach, Przysusze, 
Radomiu, Szydłowcu i Zwoleniu. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu  2 porządku obrad – Sprawy różne. 
 
Radny Marek Jarosz poinformował, że w Pakosławiu wykryto ognisko ASF. Ostatnio na 
bagnach pakosławskich w stronę Wierzbicy znaleziono 6 sztuk martwych dzików, wszystkie z 
ASF. Dodał, że jest zadowolony z szacunków i z tego jakie kwoty Weterynaria zapłaciła 
rolnikom.  
 
Nie zgłoszono.  
     
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Komisji zamknęła 47 posiedzenie 
o godz.13.30. 
 
 
Protokołowała:                                                                            Przewodnicząca Komisji  
 
Alicja Dąbrowska                                                                               Agnieszka Pasek  
 

 

 

 

 


